



## **CALL FOR PROPOSAL (3-2/2023)**

### **Community Applying Health Care Life-Style**

#### **Background**

Benban Solar Developers' Association - registered number 1643 in 2019 - is responsible for the social responsibility of the National Solar Energy Project in Benban - the largest project to generate electricity from solar energy in the Middle East - the association has a number of different activities and components that focus primarily on the development of Benban villages in Aswan through a five-year plan. The plan aims to improve the quality of educational, health and livelihood services, in addition to developing markets and improving the standard of living in Benban and Mansorya.

#### **Health Intervention Summary**

##### ***Outcome: The community applied health care lifestyle***

There is an opportunity to raise awareness on preventive measures in many of the medical specialties, particularly renal-related diseases which is a key concern in Benban and Mansourya. Local health and environmental awareness teams can be mobilized from among youths in these towns and villages. They can be trained on content and communication processes as they have direct and sustained access to people in their homes. Furthermore, Occupational Health and Safety (OHS) and environmental experts from the Benban Solar Park project could be mobilized to deliver awareness sessions to the community which can also include some awareness material on the environment. Some healthcare units have available rooms which could be utilized for holding public awareness sessions.

##### ***Main Indicators***

1. #Of applicants/volunteers
2. 30 Well trained community leaders
3. 15 In field Paramedic
4. % Of community satisfaction
5. %Of community participation on health care events.

### **Intervention 1: Community health leaders**

Globally and at national level, evidence shows that community leaders effectively support, foster, and enable community development. BSDA will launch the 'community health leaders – CHL. This will help develop grassroots innovations that improve the quality of community members' health lifestyle through active engagement toward common goals. Training program should include;

- Leadership skills (communication, decision making, negotiation, problem solving.. etc.)
- Public health topics
- Reproductive health topics
- Edutainment techniques including public speaking and community mobilization skills

### **Intervention 2: First Aid Training**

Along with the medical clinics which are limited by date and time, it should be in-place and 24/7 aid in the targeted area. For this, a group of trained CHL to be capacitated with first aid techniques and skills to provide quick and urgent support when needed. During 10 days of training, trainee should gain the ability to;

- Understand how and when to administer first aid
- Provide appropriate treatment for the purpose of preserving life
- Minimize the consequences of injury until the arrival of medical assistance
- Provide appropriate treatment for an injury which does not require the attention of a medical practitioner or nurse
- Familiar with health & safety legislation on first aid in the workplace (e.g. Contents of First Aid Box)

### **Intervention 3: Community awareness**

The CHL main role is to launch health edutainment campaigns in order to engage the community in taking the right action toward a healthy lifestyle.

Edutainment campaigns have to carry one by one health topic. Campaigns could be formed as;

- Street theaters
- Sport days
- Peer-to-peer sessions
- Competitions

## **Proposal Description**

This call is open to organizations and/or companies in Egypt. This call will prioritize applications that focus on the delivery of change regarding the community accessibility to health services in Benban and Mansourya. The proposal should demonstrate its capacity to foster data uptake, the subsequent creation of solutions and the enhancement of resilience.

## **Eligibility and Selection Criteria**

The proposals/applications will be reviewed according to how they meet the following criteria:

1. The high relevant experiences in the same field of services,
2. The capacity to reflect the objectives and principles of the BSDA,
3. The degree of innovation coupled with scientific and technical quality demonstrated,
4. The capacity to collaborate with other BSDA programs/interventions,
5. The degree of sustainability and cost/benefit together with procedural and implementation details,
6. The publicity and communication plan, and
7. The transformative potential and the outlining of a mid to long-term impact.

## **Implementing Location**

Benban and Mansorya, Draw, Aswan

## **Submission**

### **Submission of Clarification**

To: [g.elsayed@bsd.a.solar](mailto:g.elsayed@bsd.a.solar)

Cc: [bsd.a.pv@bsd.a.solar](mailto:bsd.a.pv@bsd.a.solar)

Deadline: **5 January, 2023**

### **Submission of Proposal**

To: [bsd.a.pv@bsd.a.solar](mailto:bsd.a.pv@bsd.a.solar)

Cc: [h.soltan@bsd.a.solar](mailto:h.soltan@bsd.a.solar) and [g.elsayed@bsd.a.solar](mailto:g.elsayed@bsd.a.solar)

Deadline: **15 January, 2023**

## Submission Notes

- The proposals will be reviewed by technical and financial committee,
- The proposals will be reviewed once received (do not wait till the last minute),
- The assessment of proposals will be based on grade (technical + financial).

## Submission Template

<b>Project Implementation Partner</b>	
Legal Name	<i>The legal name of the entity &amp; the acronym</i>
HQ Address	<i>Mail address &amp; other branches/offices' governorates</i>
Type of Organization	<i>e.g., NGO/ CSO; Government entity, etc.</i>
Name and Title of the Representative	<i>(i.e., signatory of the agreement)</i>
Other Partners included in the Proposal	<i>All participating organizations, name and type of organization: List the names of other key partners contributing to the workflow, including a brief description of their role.</i>
Key references regarding the qualification	<i>Past/current experience in the same field of proposal and/or with the same target area. And/or the partners for implementing the suggested work-stream.</i>
<b>Proposal Summary</b>	
Within the existing BSDA outcome and related interventions	<i>Explain how your proposal addresses the specific challenges and scope of that topic. (Max. 200 words)</i>
Other than the existing BSDA outcome and related interventions	<i>If your proposal is unrelated to the existing interventions.. Please indicate if it is meant to be a stand-alone activity or if it has potential to lead into a new, broader work-stream. Indicate other related work-streams it may relate to if applicable. Explain the specific challenges and scope of that new topic. (Max. 200 words)</i>
Start Date	<i>Month/year</i>
End Date	<i>Month/year</i>
Proposal Rationale/Summary	<i>Describe and explain the overall concept, the main ideas and assumptions involved. Identify any inter-disciplinary considerations and use of stakeholder incl. civil society knowledge, as applicable. Include measures taken for public/societal engagement on issues related to the project.</i>

	<p><i>Describe any other of your projects and/or activities that are linked to this project/proposal, especially where the outputs from these will feed into this project delivery; (Max. 700 words)</i></p> <p><i>You will be asked to submit a comprehensive plan if your proposal get approval</i></p>
<b>Objectives</b>	<i>Describe the main objectives (Max. 500 words)</i>
<b>Outputs, Deliverables and Indicators</b>	<i>Describe outputs and relevant indicators in bullets in addition to target group and the selection criteria (Max.350 words)</i>
<b>Risk factors concerning implementation</b>	<p><i>Describe any barriers/obstacles, such as regulations, community acceptance, financing of follow-up steps, etc., that may determine whether the expected impacts and outcomes will be achieved. Describe the risks concerning implementation and if possible, indicate level of likelihood: Low/Medium/High AND possible solutions</i></p> <p><i>For each risk identified, propose risk-mitigation measures (Max.500 words)</i></p>
<b>Total value of the proposal in EGP</b>	<i>The total value of the proposal = the amount requested from BSDA + other resources amount (if any)</i>



## طلب عرض (3-2 / 2023) نحو أسلوب حياة صحي لمجتمع بنبان

### مقدمة

تتولى جمعية بنبان لمطوري الطاقة الشمسية - المسجلة برقم 1643 في 2019 - المسؤولية الاجتماعية للمشروع الوطني للطاقة الشمسية في بنبان - أكبر مشروع لتوليد الكهرباء من الطاقة الشمسية في الشرق الأوسط - وللجمعية عدد من التدخلات المختلفة مدرجة تحت مكونات تركب بشكل أساسي على تنمية قرى بنبان في أسوان من خلال خطة خمسية. تهدف الخطة إلى تحسين جودة الخدمات التعليمية والصحية والمعيشية، بالإضافة إلى تطوير الأسواق وتحسين مستوى المعيشة في بنبان والمنصورية.

### ملخص التدخل الصحي

#### النتيجة المتوقعة: أن يطبق المجتمع نمط حياة صحي

هناك فرصة لرفع مستوى الوعي حول الإجراءات الوقائية في العديد من التخصصات الطبية المذكورة أعلاه، ولا سيما الأمراض المتعلقة بالكلية والتي تمثل مصدر قلق رئيسي في بنبان. يمكن حشد فرق التوعية الصحية والبيئية المحلية من بين الشباب في هذه المدن والقرى. يمكن تدريبهم على المحتوى وعمليات الاتصال لأن لديهم وصول مباشر ومستدام إلى الناس في منازلهم. علاوة على ذلك، يمكن حشد خبراء الصحة والسلامة المهنية والبيئية من مشروع الطاقة الشمسية لتقديم جلسات توعية للمجتمع والتي يمكن أن تتضمن أيضاً بعض مواد التوعية حول البيئة. تحتوي بعض وحدات الرعاية الصحية على غرف متاحة يمكن استخدامها لعقد جلسات توعية عامة.

#### المؤشرات الأساسية

1. عدد استثمارات المتقدمين/المتطوعين
2. 30 من قادة المجتمع مدربين تدريباً جيداً
3. 15 مسعف ميداني (من القادة المدربين)
4. نسبة رضا المجتمع
5. نسبة مشاركة المجتمع في فعاليات الرعاية الصحية

#### التدخل 1: القادة المجتمعيين (تنمية الكوادر)

تظهر الأدلة على المستوى العالمي والوطني أن قادة المجتمع يدعمون ويعززون ويمكنون تنمية المجتمع بشكل فعال. ستطلق جمعية مستثمري الطاقة الشمسية مبادرة "قادة صحة المجتمع"، سيساعد ذلك في تطوير ورعاية الابتكارات المجتمعية التي تعمل على تحسين جودة نمط الحياة الصحية لأفراد المجتمع من خلال المشاركة النشطة نحو الأهداف المشتركة. يجب أن يشمل برنامج التدريب على؛

- ✓ مهارات القيادة (الاتصال، صنع القرار، التفاوض، حل المشكلات إلخ...)
- ✓ مواضيع الصحة العامة
- ✓ مواضيع الصحة الإيجابية

✓ تقنيات التعليم التفاعلي بما في ذلك مهارات التيسير وتعبئة المجتمع.

التدخل 2: التدريب على الإسعافات الأولية

منذ فترة طويلة مع العيادات الطبية المتوفرة بعض الوقت، يجب أن يكون هناك بديل سريع لعدم توفرها يعمل على مدار الساعة طوال أيام الأسبوع في المنطقة المستهدفة. لهذا الغرض، سيتم تزويد مجموعة من القادة المجتمعيين المشار إليهم في التدخل السابق بتقنيات ومهارات الإسعافات الأولية لتقديم دعم سريع وعاجل عند الحاجة. خلال 10 أيام من التدريب، يجب أن يكتسب المتدرب القدرة على:

- ✓ فهم كيف ومتى يتم تقديم الإسعافات الأولية
- ✓ تقديم العلاج المناسب لغرض الحفاظ على الحياة
- ✓ التقليل من عواقب الإصابة حتى وصول المساعدة الطبية
- ✓ توفير العلاج المناسب لإصابة لا تتطلب عناية طبيب أو ممرضة
- ✓ دراية بتثريعات الصحة والسلامة المتعلقة بالإسعافات الأولية في مكان العمل (مثل محتويات صندوق الإسعافات الأولية)

التدخل 3: توعية المجتمع

يتمثل دور القادة الصحيين المحور الرئيسي في إطلاق حملات تعليمية-ترفيهية صحية لإشراك المجتمع في اتخاذ الإجراءات الصحيحة نحو أسلوب حياة صحي.

يجب أن تحمل الحملات التعليمية والترفيهية موضوعاً صحياً واحداً تلو الآخر. يمكن تشكيل الحملات على النحو التالي:

- ✓ مسرح الشوارع
- ✓ أيام رياضية
- ✓ دورات تثقيف الأقران
- ✓ مسابقات

## الدعوة لتقديم مقترح عمل

هذه الدعوة مفتوحة لمنظمات المجتمع المدني و/أو الشركات في مصر. ستعطي هذه الدعوة الأولوية للتطبيقات التي تركز على تقديم التغيير فيما يتعلق بإمكانية وصول المجتمع إلى الخدمات الصحية في بنبان. يجب أن يُظهر الاقتراح قدرته على تعزيز استيعاب البيانات، وإنشاء الحلول اللاحقة وتعزيز المرونة.

## معايير التقديم والاختيار

ستتم مراجعة المقترحات وفقاً لمدى استيفائها للمعايير التالية:

1. الخبرة ذات الصلة الوثيقة بمجالات التدخل السابقة،
2. القدرة على عكس أهداف ومبادئ جمعية مستثمري الطاقة الشمسية ببنبان،
3. درجة الابتكار المقترنة بالجودة العلمية والتقنية المثبتة،
4. القدرة على التعاون مع برامج/تدخلات جمعية مستثمري الطاقة الشمسية ببنبان الأخرى،

5. درجة الاستدامة والتكلفة / الفائدة جنباً إلى جنب مع التفاصيل الإجرائية والتنفيذية،
6. خطة الإعلام الخاصة بالمشروع،
7. إمكانات التحول وإيجاز تأثير متوسط إلى طويل الأجل.

## موقع التنفيذ

قرى بنبان والمنصورية، مركز دراو، محافظة أسوان

## التقديم

للتوضيح والاستفسار

إلى: [g.elsayed@bsda.solar](mailto:g.elsayed@bsda.solar)

نسخة إلى: [bsda.pv@bsda.solar](mailto:bsda.pv@bsda.solar)

الموعد النهائي: 5 يناير 2023

تقديم المقترحات

إلى: [bsda.pv@bsda.solar](mailto:bsda.pv@bsda.solar)

نسخة إلى: [g.elsayed@bsda.solar](mailto:g.elsayed@bsda.solar) - [h.soltan@bsda.solar](mailto:h.soltan@bsda.solar)

الموعد النهائي: 15 يناير 2023

ملاحظات التقديم

- ستتم مراجعة المقترحات من قبل لجنة فنية ومالية.
- ستتم مراجعة العروض بمجرد استلامها (لا تنتظر حتى الموعد النهائي)،
- سيتم تقييم المقترحات على أساس نظام الدرجات (الفنية + المالية).

## نموذج التقديم

شريك تنفيذ المشروع (مقدم المقترح)	
الاسم القانوني ورقم التسجيل	الاسم القانوني للكيان والاختصار
عنوان المقر	العنوان البريدي للمقر الرئيسي / المكاتب الأخرى بالمحافظات
نوع المنظمة	على سبيل المثال ، المنظمات غير الحكومية/المجتمع المدني - شركات - مراكز تدريب
اسم الممثل القانوني ومسماه الوظيفي	(أي موقع على الاتفاقية)
الشركاء الآخرون المدرجون في الاقتراح	جميع المنظمات المشاركة ، واسم ونوع المنظمة: ضع قائمة بأسماء الشركاء الرئيسيين الآخرين الذين يساهمون في سير العمل ، بما في ذلك وصف موجز لدورهم.
المراجع الرئيسية المتعلقة بالمؤهلات	الخبرة السابقة/الحالية في مجال التدخلات المشار إليها
ملخص الاقتراح	



من خلال نتائج وتدخلات جمعية مستثمري الطاقة الشمسية ببنيان الحالية	اشرح كيف يعالج اقتراحك التحديات المحددة ونطاق ذلك الموضوع. (بحد أقصى 200 كلمة)
بخلاف نتائج وتدخلات جمعية مستثمري الطاقة الشمسية ببنيان الحالية	إذا كان اقتراحك لا علاقة له بالتدخلات الحالية ... يرجى توضيح ما إذا كان من المفترض أن يكون نشاطاً قائماً بذاته أو إذا كان من الممكن أن يؤدي إلى مسار عمل جديد أوسع. حدد هذه المسارات اشرح التحديات المحددة ونطاق هذا الموضوع الجديد. (بحد أقصى 200 كلمة)
تاريخ البدء	شهر - سنة
تاريخ الانتهاء	شهر - سنة
الأساس المنطقي/ملخص الاقتراح	وصف وشرح المفهوم العام والأفكار الرئيسية والافتراضات التي ينطوي عليها المقترح. (أقصى بحد 700 كلمة) <b>سيتم طلب خطة تنفيذية كاملة في حالة قبول المقترح</b>
الأهداف	وصف الأهداف الرئيسية في نقاط (بحد أقصى 500 كلمة)
المخرجات والنتائج والمؤشرات	وصف المخرجات والمؤشرات ذات الصلة في نقاط محددة شاملة الفئة المستهدفة ومعايير الاختيار (بحد أقصى 350 كلمة)
عوامل الخطر المتعلقة بالتنفيذ	صف أي حواجز / عقبات ، مثل اللوائح ، وقبول المجتمع ، وتمويل خطوات المتابعة ، وما إلى ذلك ، والتي قد تحدد ما إذا كان سيتم تحقيق الآثار والنتائج المتوقعة. صف المخاطر المتعلقة بالتنفيذ، وإذا أمكن ، حدد مستوى الاحتمال: منخفض / متوسط / مرتفع لكل خطر تم تحديده ، اقترح تدابير التعامل معه (بحد أقصى 500 كلمة)
إجمالي قيمة العرض بالجنيه المصري	القيمة الإجمالية للعرض = إجمالي المطلوب من جمعية مستثمري الطاقة الشمسية ببنيان + إجمالي الموارد الأخرى (إن وجد)